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ČÍSLO SPISU: 11529/2024 
ČÍSLO JEDNACÍ: 14244/2024 
 
 
 
 

Zápis  
z jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště,  

které se konalo dne 20.02.2024 od 17:30 hodin, 
v učebně IT, nám. Arnošta z Pardubic č.p. 56, Český Brod 

 
 
 
 
Přítomni:         Jaroslav Najbert, Pavel Bretšnajdr, Jarmila Fischerová, Anna Mach 

Šimerdová, Michala Misterková, Jan Rákocy, Petra Raková, Lucie 
Pivoňková, , Klára Wretzelová, Eva Zhřívalová 

  
Nepřítomni: Denisa Holečková, Lucie Pivoňková, Ladislav Velehradský, Eva Zhřívalová 

 
 

Hosté:   Ing. arch. Markéta Havlíčková, Ing. Milan Majer, Ing. Rostislav Vodička 
 

 
 
 
 

 

Program: 
 
1. Zahájení  
2. Schválení zápisu ze dne 16.01.2024 
3. Doporučení komise projednávaná Radou Města - zpráva  
4. Motivační systém odpadového hospodaření – specifikace zadání pro TS 
5. Holubi ve městě 
6. Dětské hřiště Na Škvárovně – volba nového herního prvku 
7. Závěr 

 
 
1. Zahájení  
Předseda přivítal přítomné a zahájil jednání komise v 17:35 hodin.  
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2. Schválení zápisu ze dne  
Zápis ze dne 16.01.2024 byl členům komise rozeslán společně s pozvánkou na dnešní jednání. 
Po upřesnění textu druhého odstavce bodu č. 4 panem Bretšnajdrem byl zápis schválen všemi 
členy komise.   
 
3. Doporučení komise projednávaná Radou Města – zpráva společně s bodem 
4. Motivační systém odpadového hospodaření – specifikace zadání pro TS 
Na program jednání Rady Města Český Brod dne 31.01.2024 byl zařazen zápis z jednání 
komise dne 01.11.2023, který obsahoval dvě doporučení, a také zápis ze setkání radních, 
zastupitelů a členů komise s Ing. Radkem Staňkou dne 29.11.2023. Jednání Rady se zúčastnil 
také pan předseda, aby upřesnil některé závěry z jednání komise i setkání s panem Staňkou, 
aby zodpověděl jejich další z diskuze vyplývající dotazy. Výstupem z jednání Rady byl zápis, 
který pan Najbert představil členům komise a zároveň popsal průběh jednání. Z jednání Rady 
vyplynulo hlavně to, že Technické služby již v prosinci na posledním jednání zastupitelstva 
dostaly za úkol zpracovat příklady dobré praxe, které by mohly sloužit k zavedení 
evidenčního systému odpadového hospodářství, zjistit výhody a nevýhody tohoto systému a 
do března 2024 Radě města představit výsledky. Pan Najbert vyjádřil pochybnost, zda 
počátek března není příliš pozdě, protože kdyby se měl zavádět např. v komisi diskutovaný 
systém MESOH, mělo by být vše připraveno už na konci léta. Termín však už nelze měnit. 
Vyzval proto členy komise, aby byli všichni připravení rychle reagovat na výsledek, který TS 
předloží, případně by bylo možné na další jednání pozvat pana Kruliše.  
 
Pan Majer podpořil výzvu pana předsedy. Doporučil dále zaměřit se prozatím více na  sběr 
dat, kontrolu vývozu ze strany Technických služeb (např. více kontrolovat popelnice, aby 
v nich bylo to, co tam být má), v systému odpadového hospodářství se více zaměřit na 
zlepšení formy evidence odpadu a na bioodpad, způsoby třídění, nádoby na bioodpad 
(popelnice, kompostéry…atd. ). Dále pan Majer zmínil, že Město Český Brod má v plánu 
díky dotačním titulům nakoupit popelnice, biopopelnice, kompostéry (různé objemy).  
 
Paní Wretzelová vstoupila do diskuze s tím, že by bylo také dobré udělat si přehled o tom, jak 
se třídí na území Českého Brodu, jak třídí různé věkové i sociální skupiny, proč třídí a proč 
netřídí….atd. Navrhla zjistit si informace formou anonymního dotazníku. Aby byla jistá 
návratnost vyplněného formuláře o třídění, dodala, že by bylo vhodné, kdyby anonymní 
dotazník byl vyplněn jako domácí úkol od žáků základních škol. Vysvětlila, že dospělý člověk 
sice do poštovní schránky obdrží dotazník, ale není jisté, zda ho vyplní a odevzdá. Dítě školou 
povinné dotazník přinese jako domácí úkol domů, společně s rodiči jej vyplní a v termínu 
odevzdá svému učiteli.  
 
Paní Havlíčková připomněla, že na jednání Rady také zazněla obava, aby zavedení nového 
systému nevyšlo finančně dráž než původní systém. Jako důvod uvedla, že by byl nutný 
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nákup čtečky čipů, případně svozového auta. Pan Najbert souhlasil a dodal, že konkrétní čísla 
MESOH souhlasí s tím, že zavedení systému opravdu není levná záležitost, protože prvotní 
výdaj obvykle bývá vysoký a je do něj započítaná i obsluha online systému evidence. Navíc 
se město rozhodlo už investovat do velkokapacitních kontejnerů, které jdou spíše proti smyslu 
individuální evidence tříděného odpadu.   
 
Pan Rakocy navrhl schůzku s ekonomem, který by vyčíslil náklady na zavedení nového 
systému mnohem přesněji. Pan Najbert doplnil, že by bylo napřed dobré znát přesněji, 
s jakým návrhem na konci března přijdou Technické služby a pak by bylo vhodné řešit 
rozpočet. Navrhl proto, že se pokusí domluvit s paní Dubovou a s panem Krulišem a požádá 
je, zda by se zúčastnili jednání komise s cílem seznámit jí se svým plánovaným řešením. Pan 
Najbert také vyjádřil naději, že by se možná podařilo některé závěry a návrhy komise pro 
životní prostředí, parky a dětská hřiště ještě zapracovat do jejich navrhovaného řešení nového 
systému odpadového hospodářství.  
 
Dalším doporučením komise pro Radu města byly zásady modrozelené infrastruktury.  Rada 
prodiskutovala i tento bod a připomněla, že vedoucí odboru životního prostředí a zemědělství 
vždy připomínkuje projektové dokumentace. Jeho připomínky a návrhy jsou pak řešeny 
společně s inženýrem či architektem. Pan Majer doplnil, že zásady modrozelené infrastruktury 
jsou dnes standartně zapracovávány do projektových dokumentací. Pan Najbert sice souhlasil, 
ale dodal, že by se v této věci mělo dělat více. Pan Majer řekl, že s modrozelenou 
infrastrukturou se počítá v každém projektu a jako příklad zásad modrozelené infrastruktury 
uvedl Vítěznou ulici a Masarykovu ulici. Ve Vítězné ulici jsou staré stromy, které jsou 
v katastrofálním stavu. V plánované rekonstrukci ulice se počítá s tím, že staré stromy budou 
vykáceny a místo nich se vysadí nová zeleň. Pan Vodička doplnil, že během prázdnin se pod 
novou zeleň připraví substrát a po prázdninách se vysadí nové stromy. Na dotaz, o jaké 
stromy půjde, odpověděl, že se vzhledem k jejich umístění bude jednat o nižší formu s malou 
korunou, aby se v ulici dalo pohodlně pohybovat a aby se stromy nemusely moc tvarovat. 
Masarykova ulice je prý obdobou ulice Vítězné. Paní Fischerová položila otázku, zda by bylo 
vhodné ve výsadbě v některých oblastech uplatnit třeba i ovocné stromy. Pan Vodička jí 
vysvětlil, že zrovna ovocné stromy jsou na řez náročné.  
 
Pan Najbert vstoupil do diskuze s dotazem, v jaké fázi se nachází plány na rekonstrukci 
náměstí. Paní místostarostka odpověděla, že v prvním kole soutěže, které potrvá do 
08.03.2024 soutěžící přihlašují své návrhy. Členové výběrové komise (zástupci města, radní, 
krajináři, památkáři, architekti a jiní odborníci) je posoudí a vyberou 5 postupujících. Ti pak 
budou muset do května předložit svůj upřesňující návrh. V květnu bude z těchto 5 návrhů 
vybrán návrh vítězný. Pan Najbert jí poděkoval za informace a nabídl, že se komise může 
zapojit do připomínkování.  
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5. Holubi ve městě  
Pan Najbert zahájil jednání na téma, které veřejnost vždy nesmiřitelně rozděluje na několik 
názorů. Někdo je pro, aby se holubi stříleli, jiní jsou zásadně proti a někomu stačí jen 
minimalizovat škody. Jako první se ujal slova pan Vodička. Vysvětlil členům komise, že 
velký počet holubů zde ve městě je způsoben příletem holubů migrujících, kteří sem přiletí 
vždy v zimě hledat potravu na polích. Přes den jsou na polích a žerou, večer se sdružují na 
českobrodských střechách a svým pobytem je poškozují. Pan Majer se zmínil, že existují 
ochranné nátěry a jeden z nich je zrovna použit na střeše místní sokolovny. Rozvinula se 
diskuze o účinnosti těchto nátěrů, které vzhledem k tomu, že se musí často a opakovaně 
aplikovat, byly členy komise vyhodnoceny jako nevyhovující. Zazněl i názor, že ochranné 
nátěry proti holubům vzhledem k frekvenci aplikování snad holubům i chutnají. Paní 
Šimerdová navrhla, že by bylo vhodné proti holubům nasadit dravce. Pan Vodička vysvětlil, 
že to není šťastné řešení, protože dravci zaútočí na hejno sedících holubů, nadzdvihnou ho a 
maximálně uloví pár kusů. Zbytek odletí a opět se vrátí. V minulosti byl problém řešen 
s pomocí myslivců, ale ani toto řešení se nesetkalo s pochopením ze strany veřejnosti. 
V letošním roce došlo ke snížení počtu holubů na konci měsíce ledna pomocí specializované 
firmy, která během tří nocí vzduchovkami přizpůsobenými na noční střelbu tichým, rychlým a 
pro veřejnost nerušivým způsobem výrazně zredukovala ptačí hejno. Upozornil, že z hlediska 
legislativy musí město k holubům přistupovat podobně jako k přemnoženým hlodavcům a má 
povinnost jejich počet redukovat. Pan Vodička zodpověděl ještě dotaz týkající se počtu 
holubů ve městě. Celoročně zde žije průměrně 50 až 100 ks holubů, střelbou jich bylo 
zlikvidováno téměř 400. 
 
6. Dětské hřiště na Škvárovně  
Dne 14.02.2024 před jednáním komise pan Vodička odeslal členům komise mail s informací 
o tom, že je naplánováno rozšíření dětského hřiště na Škvárovně, vysvětlil celkovou situaci a 
vyzval členy, aby se k celé akci vyjádřili a navrhli, jaké herní prvky by mohlo hřiště 
obsahovat (lanové prvky, kolotoče, houpačky V diskuzi, která se rozvinula na závěr jednání 
komise, se navrhovalo mimo jiné i to, aby hřiště na Škvárovně obsahovalo podobné prvky 
jako hřiště v Liblicích. Členové prodiskutovali různé návrhy, které byly zaslány mailem. Pan 
Bretšnajdr vstoupil do diskuze s myšlenkou oslovit dodavatele a požádat o návrh v ceně, která 
je určena na rozšíření dětského hřiště. Pan Vodička navrhl, že si hřiště můžeme navrhnout 
sami a s odborníky jenom konzultovat. Pan Majer připomněl možnost participativního 
rozpočtu. Zároveň dodal, že by zaplocené hřiště ponechal mladším dětem a nový herní prvek 
by umístil hned vedle plotu. Paní Šimerdová jeho návrh podpořila s tím, že v Českém Brodě 
není žádné hřiště pro úplně malé děti, které u herních prvků velice často potřebují pomoc 
dospělého nebo staršího dítěte. Pan Rakocy se zmínil, že takové hřiště je například v Olešce u 
Kostelce nad Černými lesy. Hřiště je pokryté tartanem, oplocené a obsahuje ty herní prvky, 
které přesně vyhovují nejmenším dětem. Svůj popis doplnil fotografiemi. Pan Najbert 
následně pověřil pana Rakocyho úkolem zjistit cenu i dodavatele olešeckého hřiště. Pan Majer 
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připomněl, že ve Sportovní ulici je plocha o velikosti 1000 m2, která by se dala využít jako 
dětské hřiště nebo sportoviště. 
 
7. Závěr 
Pan Najbert uzavřel jednání komise připomenutím příštího setkání v březnu 26.03.2024 od 
17:30 hodin a navrhl zároveň, že následující jednání by se mohlo uskutečnit až v květnu 
14.05.2024 od 17:30 hodin. Na tomto setkání by se prodiskutovaly a naplánovaly detaily i 
termín výjezdního letního zasedání komise do přírody.  
 
Jednání bylo ukončeno v 19:20 hodin.  
   
 
 
 
 

------------------------------------------------- 
Jaroslav Najbert 
předseda Komise pro životní prostředí, 
parky a dětská hřiště 

 
 
 
 
Zapsala: Edita Drahotová  
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